
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 11. maj 2017 stillet følgende spørgs-

mål 18 (L 207) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Stine Brix (EL). 

 

Spørgsmål 18:  

”Ministeren bedes oplyse, om regeringen prioriterer antal af særlige sengepladser el-

ler kvaliteten af de enkelte sengepladser for særligt udsatte patienter, i fald der ikke 

er den fornødne finansiering til at oprette de 150 særlige sengepladser med den øn-

skede kvalitet? ” 

 

Svar: 

Efter min opfattelse er der ikke tale om et enten/eller, men om et både/og. I satspul-

jekredsen har vi således bestræbt os på at ramme det rigtige niveau både med hen-

syn til antal pladser og med hensyn til kvaliteten. 

 

Med hensyn til antallet henvises til besvarelsen af SUU L 207 – spørgsmål 13 og 16. 

 

Med hensyn til kvaliteten forventes det at være muligt med den aftalte finansiering 

at drive 150 særlige pladser, som rummer både psykiatrisk behandling, en socialfag-

lig/rehabiliterende indsats og en frivillig misbrugsbehandling på psykiatrisk afdeling, 

hvor der desuden vil være forskellige dagsaktiviteter som motion, kreative fag, hver-

dagsmestring mv. 
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